
 

 

Poštovani građani Subotice, predsedniče Skupštine, dame i gospodo 
odbornici, 

Osećam danas veliku čast, ali i još veću odgovornost, znajući kakav je 

posao pred nama u budućnosti da u svim segmentima privrednog, 

ekonomskog i infrastrukturnog razvoja učinimo ozbiljan iskorak ka bržem i 

delotvornijem razvoju grada, sa mnogo više zalaganja i odgovornosti. 

Upravo zbog toga bio sam sklon ovakvom odabiru saradnika, jer sam 

smatrao da je stvaranje atmosfere poverenja, međusobnog uvažavanja i 

poštovanja, kroz dijalog nešto što bi doprinosilo snažnijem i bržem 

ujedinjavanju oko vitalnih interesa grada. 

Želeo bih danas da vas uverim u jedno: nikad se ne bih prihvatio ove 

funkcije niti bih se usudio da stojim ovde pred vama, da ne mislim da su 

ciljevi koje sam postavio dostižni.  

Da bismo rekli šta ćemo da radimo, potrebno je da znamo kakvu 

Suboticu želimo. Mi želimo  Suboticu u kojoj će se svi građani osećati 

sigurno i gde neće strahovati za svoju decu kada krenu u školu ili izađu 

uveče u grad, Suboticu u kojoj niko ne može nekažnjeno da vrši nasilje nad 

slabijima, ženama, manjinama ili deci. Želimo Suboticu sa mnogo  manjim 

procentom nezaposlenosti i sa mnogo više radnih mesta, Suboticu u kojoj će 

mladi ljudi imati motiv da ostanu u svom gradu i doprinesu njegovom 

razvoju. Želimo Suboticu u koju će se studenti vraćati nakon završenog 

fakulteta jer mogu brzo da dobiju posao. Da bi Subotica i u stvarnosti 

postala ono što želimo da bude, biće potrebno mnogo rada i odricanja svih 

nas. Parafraziraću našeg premijera Aleksandra Vučića i ponoviti nešto što 

on stalno ističe, a to je da moramo menjati navike i svi zajedno raditi na 

poboljšanju prilika u našem gradu. Za sve što želimo da promenimo 

potrebna je odlučnost. Ali kao što je rekao čuveni srpski vojvoda Živojin 

Mišić „Ko sme taj i može“. Sada je trenutak da prionemo na posao.  

Moj kabinet radiće upravo za interese građana, s namerom da 

napravimo njihov život boljim, vrednijim, smislenijim, da naš grad bude 

stabilan, da svi građani budu ponosni na njega, da bude prepoznat kao grad 

sa kojim vredi sarađivati, u koji vredi dolaziti, u koji vredi ulagati i u kome 

vredi živeti.  



 

 

Želim da vam predstavim u svom obraćanju neke od osnovnih tačaka 

programa kojima ću  se rukovoditi tokom svog mandata. 

Cilj nam je da nastavimo intenzivan rad na privlačenju novih investicija i 

širenju industrijske zone.  

Prioriteti kojih ćemo se držati su, takođe, i očuvanje postojećih i 

otvaranje novih radnih mesta, rad na razvoju komunalne i saobraćajne 

infrastrukture, briga o našim najstarijim sugrađanima i posvećivanje pažnje 

projektima koji će podržati stvaranje uslova da mladi, obrazovani 

Subotičani koji su trenutno bez posla u bliskoj budućnosti nađu zaposlenje i 

ostanu u svom rodnom gradu. 

Blizina Evropske unije, izrazito dobar geografski položaj, oslonjenost 

na Koridor 10, dobra infrastrukturna opremljenost privredne zone „Mali 

Bajmok”, mogućnost poslovanja u režimu Slobodne zone, velika brzina 

izdavanja svih neophodnih dozvola investitorima i kvalifikovana, stručna i 

disciplinovana radna snaga - prednosti su Subotice u odnosu na gotovo sve 

lokalne samouprave u našoj zemlji, i te bi prednosti, u smislu daljeg razvoja 

našeg grada, u narednom periodu trebalo još više iskoristiti. 

Privreda 

Ciljevi privrednog programa vezani su za : 
 

Redefinisanje Strategije lokalnog održivog razvoja, kao osnovnog plana 
razvoja grada, i nastojanju da se ona  prilagodi realnosti, uz poštovanje 
modernih trendova u razvoju gradova u evropi i svetu. 

 
Stvaranje uslova za osnivanje novih preduzeća, otvaranje novih radnih 

mesta i stvaranje novih proizvoda i usluga na teritoriji grada Subotice, 
kreiranjem povoljnijeg privrednog ambijenta. 

 
Podsticaj uvođenju novih tehnologija i inovacija u proizvodne procese u 

saradnji sa naučnim i obrazovnim institucijama, a u funkciji stvaranja novih 
vrednosti i povećanja izvoza sa teritorije Subotice.     
 
Primarni zadaci  u našem daljem radu biće: 
 

 Unapređenje saobraćajne infrastrukture. 



 

 

 Dovršetak opremanja turističke zone Palića koji je zaustavljen 2009 
godine. 

 Stvaranje poslovnih zona za otvaranje novih pogona u industriji – 
posebno definisanje zona za prehrambenu prerađivačku i zatim i za 
ostale sektore industrija 

 Subvencionisanje i davanje podsticaja od strane lokalne samouprave 
preduzećima koja otvaraju nove ili proširuju postojeće kapacitete uz 
otvaranje novih radnih mesta. 

 Poseban program razvoja turizma i ugostiteljstva 
 Stvaranje naučno tehnološkog parka i kampusa na prostoru kasarne 

„Kosta Nađ“ koja je u vlasništvu grada. Sredstva se opredeljuju iz 
Fondova EU. Neophodna je bliska saradnja sa visokoškolskim 
ustanovama koje se nalaze na teritoriji grada Subotice i sa velikim 
kompanijama koje posluju u našem gradu i imaju interes za 
konstantan tehnološki napredak svoje proizvodnje. 

 Prema strateškim planskim dokumetima, neophodno je izgraditi još 
163,5 km vodovodne mreže. Neophodno je, takođe,  izgraditi još 
424,30 km kanalizacione mreže, čime bi nivo izgrađenosti 
vodovodne bio upotpunosti pokriven kanalizacionom mrežom.  

Palić i razvoj Palića 

Posebno mesto u programu koji ćemo sprovoditi zauzima Palić, kao 

turistička destinacija u koju će se u narednom periodu ulagati, ali ne samo 

za turiste nego i za sve naše sugrađane. Naši planovi su realni i podeljeni su 

na nekoliko različitih pravaca i koraka koje ćemo sprovoditi paralelno.  

Prvi pravac je povratak Subotičana na Palić kroz organizovanje 

dodatnog broja manifestacija na Paliću u toku sezone i relokaciju delova 

postojećih manifestacija iz centra grada na prostor Palića.  

Drugi pravac je uticaj grada kroz direktno investiranje u obnovu 

postojećih atraktivnosti na Paliću, tu pre svega mislimo na obnovu prostora 

kod termalnih bazena i dovođenje tih prostora na jedan pristojan i za 

turiste atraktivan nivo. Smatramo da je to moguće ostvariti već tokom ove 

godine tako da jedan deo poboljšanja bude vidljiv korisnicima. Uz sredstva 

sa viših nivoa vlasti i sredstva grada, moguće je taj prostor u relativno 

brzom roku učiniti mnogo atraktivnijim nego što je sada. Naravno, u 

budućnosti paralelno treba planirati da na tom prostoru dođe do ulaska 

privatnog kapitala ili do kombinacije javno privatnog partnerstva kako bi se 

izgradio pravi kompleks sa otvorenim i zatvorenim bazenima i atrakcijama. 



 

 

Treći pravac je strateški pravac i on se ogleda u inteziviranju napora 

u pronalaženju budućih velikih investitora za Palić koji bi našli interes da 

posluju na ovom prostoru kroz ulaganje u banjske i hotelske kapacitete pre 

svega, poštujući istoriju i status koji Palić ima. 

Regionalna i međunarodna saradnja 

Na polju regionalne i međunarodne saradnje planiramo da u 

narednom periodu grad Subotica jednom osmišljenom politikom produbi 

saradnju sa gradovima i regijama sa kojima odnosi već postoje, pre svega 

oslanjajući se na mogućnosti saradnje na razvojnim i prekograničnim 

projektima.  

Poljoprivreda 

Na osnovu novog zakona o polj. zemljištu neophodno je nastaviti 

kontinuitet izdavanja zemljista farmerima. Potrebno je akcenat staviti na 

dovođenje investitora u oblasti svih vidova prerađivačke prehrambene 

industrije.  

Obrazovanje 

Obrazovanje bi trebalo da bude prioritet za ulaganje i razvoj u 

Republici Srbiji, ali i u Gradu Subotici u narednoj deceniji. Na kvalitet 

obrazovanja utiču i uslovi rada po školama, od fizičkih uslova do opreme. 

Da bi škola uticala na učenike , ne mogu elementarni uslovi u školi biti gori 

nego oni koje učenici imaju kod kuće (posebno kada je u pitanju 

elementarna  infrastruktura), a oprema bi morala biti takva da škola prati 

novine i koristi inovacije u radu sa decom. Još uvek ima kako na selu, tako i 

u gradu neprimerenih uslova za rad. 

Odnos  saradnje škola-lokalna samouprava treba da bude dvosmeran.  

Kultura 

Izdvajanja Grada u oblasti kulture su velika. Potrebno je da postoji 

jasna podrška najznačajnijim međunarodnim manifestacijama i projektima 

koji promovišu istinske kulturne vrednosti. Prioritet je i približavanje 

kulture mladima i školskoj deci kroz intenzivniju saradnju škola sa 

institucijama kulture. A prioritet je, naravno, i  završetak zgrade Narodnog 

pozorišta. Radovi se  odvijaju zacrtanom dinamikom i verujem da će krov i 

fasada biti završeni do kraja godine, a centar grada dobiti novi i lepši izgled. 



 

 

Verujem, takođe,  da će za dve godine biti završena i kompletna 

rekonstrukcija zgrade Sinagoge u Subotici. 

Sport 

Kada već govorim o sportu, kao i kada je reč o kulturi – moramo ga 

učiniti dostupnim svima. Ne samo izgradnjom nove sportske infrastrukture, 

već i podsticajem mladih, naročito u školama da se fizički aktiviraju. 

Trudićemo se da stvorimo uslove koji će iznedriti vrhunske sportiste i 

ekipe, ali ćemo još veću energiju uložiti u animiranje dece da se bave 

sportom i takmiče na amatrerskom nivou.  

Mladi  

Pažnja koju ćemo pokloniti radu sa mladima prevashodno će biti 

usmerena na slušanje njihovih potreba, ideja i sugestija.  

Naša omladina zaslužuje da Subotica postane univerzitetski grad i na 

tome ćemo naporno raditi u ovom mandatu. To će, pored lakšeg pristupa 

visokom obrazovanju mladih iz našeg grada, značiti i dolazak na školovanje 

učenika iz drugih gradova.  

Socijalna politika 

Grad Subotica nastojaće da maksimalno pomogne realizaciju mera 

koje za cilj imaju smanjenje siromaštva i ranjivosti pojedinaca koji nisu 

sposobni da sebi obezbede osnovne uslove za život bilo zbog bolesti, 

invalidnosti ili starosti. 

U gradu je izražen trend porasta broja usluga iz oblasti socijalne 

zaštite godinama unazad, a obaveza grada je da tome maksimalno izađe u 

susret i koliko je u njegovoj moći obezbedi sredstva i uslove za 

dostojanstven život svakog pojedinca.  

Najstariji Subotičani takođe zaslužuju da imaju dostojanstvenu 

starost i mogućnosti da koriste usluge doma za stara lica. Inkluzija socijalno 

ugroženih grupa i pojedinaca je naša obaveza koju ćemo nastojati da 

pomognemo kroz podršku školama i vrtićima. 

 

 



 

 

Zdravstvo 

Unapređenje sistema primarne zdravstvene zaštite neophodno je da 

bi naši građani dobili što bolju negu kada im je ona najpotrebnija. 

Nastojaćemo da podrškom iz budžeta grada Subotice maksimalno 

pomažemo rad i obnovu ambulanti, kako bi svi naši sugrađani bili u 

ravnopravnom položaju kada je zdravstvena zaštita u pitanju.  

Na kraju svog obraćanja, a na početku svog mandata, želim jednu 
stvar da obećam. Uvek ću biti otvoren za rešenja, savete i predloge drugih 
ljudi, onih koji žele da pomognu. Rešen da uspem, ponekad ću pogrešiti,  ali 
nikada neću prestati da pokušavam, i svu svoju energiju, znanje i 
sposobnosti usmeriću na poboljšanje kvaliteta života građana u svakom 
segmentu delovanja lokalne samouprave.  

Poštovani odbornici, 

nadam se da ćemo zajedno realizovati ovaj program, a otvoren sam za sve 
vaše sugestije i predloge. 

Hvala. 

 


